
Абнаўляецца аўтамабільны парк 
сельскагаспадарчых прадпрыемстваў Га-
радоччыны. А на Гарадзеншчыне праку-
ратура праверыла набыццё аўтамабіляў 
сельгаспрадпрыемствамі і выявіла 39 
парушэнняў дырэктывы Лукашэнка.

Напрыканцы жніўня ААТ «Гарадоцкі  
РАПЗ» набыла новы аўтамабіль Sorento 
KIA для унутры гаспадарчых патрэб. Дад-
зены набытак працягвае ланцуг набыц-
ця сучасных аўтамарак для кіраўнікоў 
арганізацый і прадпрыемстваў Гарадоч-
чыны. 

У 2008 годзе мы радаваліся за старшы-
ню Гарадоцкага райвыканкама, для яко-
га быў набыты сучасны джып Mitsubishi 
Pajero. Кошты аўтамабіляў гэтай мадэлі ў 
той час былі ад 31 тысячы даляраў. 

У мінулым годзе напрыкан-
цы сакавіка быў набыты сучасны 
пазадарожнік»Volkswagen Touareg» для 
дырэктара Гарадоцкага ЖКГ, які  на рын-
ку каштуе ад 41 тысячы даляраў да 72 
тысяч.

І вось напрыканцы жніўня на Гара-
доччыну набыты новы пазадарожнік 
Sorento KIA коштам каля 40 тысяч 
даляраў. Уладанні ААТ «Гарадоцкі  РАПЗ» 
цягнуцца не на адзін дзесятак кіламетраў 
і для працы гэта неабходная машына. 
Кошты яе значна менш, чым у брэндавых 
пазадарожнікаў ад  «General Motors»: 
Cadillac і НUMMER, а ездзіць даводзіцца 

па сапраўднаму бездарожжу.
Для чытачоў нагадаем, што дэ-

бют Kia Sorento адбыўся ў 2002 годзе. 
Знешне гэты аўтамабіль нагадвае такіх 
знакамітых канкурэнтаў, як нямецкі 
Mercedes M-класа і японскі Lexus RX-
300, прычым прапрацоўка дызайну і 
якасць зборкі карэйцы практычна не 
саступаюць вышэйзгаданым грандам. 
Прасторны салон вытрыманы ў строгім 
стылі і радуе якаснымі аддзелачнымі 
матэрыяламі. Кіа Соренто мае класічную 
пазадарожную канструкцыю: РАМН 
кузаў, залежная спружынную падве-
ску ззаду і незалежную двухрычажная 
спераду, поўнапрываднаю трансмісію, 
паніжальны шэраг перадач і межвосе-
вы дыферэнцыял. З такім пазадарож-
ным абсталяваннем Kia Sorento выдат-
на адчувае сябе ўдалечыні ад добрых 
дарог, яму не страшна ні бруд, ні снег, 
ні пясок, зразумела, у разумных ме-
жах. Акрамя таго, карэйскі джып дэ-
манструе нядрэннае паводзіны і на ас-
фальце: прыстойная плыўнасць ходу і 
някепская кіравальнасць. Сваю лепту 
ў камфорт пасажыраў уносіць такса-
ма выдатная шумаізаляцыя. На Кіа Са-
рэнта устанаўліваецца два бензінавых 
рухавіка, аб’ёмам 2.4 і 3.5 літра, а таксама 
2.5-літровы турбадызеля. Нягледзячы на 
невысокую, параўнальна з канкурэнтамі, 
цану, Sorento з’яўляецца выдатным су-

часным аўтамабілем, сумяшчаюць у 
сабе выдатныя пазадарожных якасці з 
высокім узроўнем камфорту.

Набыццё новага джыпа гэта добрая 
навіна для кіраўніцтва прадпрыемства і 
не вядома якая для акцыянераў дадзе-
нага прадпрыемства. На прадпрыемстве  
існуюць розныя вакансіі, куды ў жніўні 
запрашалі працаваць за 400-450 тысяч 
рублёў, што менш 200 даляраў. Пада-
ецца, лепш бы думалі пра  адэкватныя 
заробкі для працуючых, чым абнаўленне 
аўтамабільнага парку.

Дарэчы на Гарадзеншчыне пракура-
тура разбіралася з набыццём аўтамабіляў 
кіраўнікамі сельскагаспадарчых 
прадпрыемстваў, якія маюць даўгі перад 
дзяржавай. І прыняла меры, каб выкон-
валася дырэктыва Лукашэнкі аб эканоміі 
і ашчаднасці. Усяго было выяўлена 39 
выпадкаў набыцця інамарак. А кіраўніка 
СГК «Гіркі» Воранаўскага раёна абавязалі 
прадаць БМВ-Х5 за Br54,5 млн і кампен-
саваць 4,5 млн. рублёў з заробку.

Падаецца, што ў падобных умо-
вах могуць аказацца і кіраўнікі многіх 
арганізацый  Гарадоччыны. Ды і з многіх 
раёнаў Віцебшчыны, калі пракуратура 
зацікавіцца выкананнем Дырэктывы 
«Эканомія і ашчаднасць -- галоўныя фак-
тары эканамічнай бяспекі Беларусі»

Л. Антонаў.
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Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	бесплатную	падпіску.	Калі	
ўжо	не	жадаеце	атрымліваць	вы-
данне,	то	патэлефануйце	у	рэдак-
цыю.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	выдання.	Дзеля	размяш-
чэння	 абвесткі	 патэлефануйце	 ў	
рэдакцыю.

•	 Калі	парушаны	вашы	пра-
вы	спажыўца,	працаўніка,	то	даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	Звяртайцеся	на	адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	
з	16	да	18,	або	на	тэлефоны	газе-
ты	«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Большасць дыктатараў 
выйўлі, уласна кажучы, 
з дэмагогаў, якія набылі 
давер народа тым, што 
абгаворвалі знатных.

Арыстоцель.Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Транспартнае абслугоўванне ў Гарадку 
адбываецца ў закрытым рэжыме. 

Прайшоў месяц з увядзення ў Гарадку 
другога аўтобуснага маршруту, які дазволіў 
жыхарам мікрараёна Гагарына лягчэй 
дабірацца да цэнтра ў працоўныя дні. На 
уведзеным маршруце значна менш рэйсаў, 
чым было ў прадпрымальніка Валерыя 
Рудова, які ажыццяўляў транпартнае 
абслугоўванне ва ўсі дні тыдня  з 7.30 да 
20.10.

Чыноўнікі ад улады і транспарта ніяк 
не могуць арганізаваць нармальнае 
транспартнае абслугоўванне ў выхадныя 
дні. Акрамя таго, што існуе толькі адзін 
маларэйсавы маршрут Гагарына – Вакзал 
з наведваннем бальніцы, але на ім рэйсы 
заканчваюцца ў абед. Чыноўнікі адказныя 
за транспарт не парупіліся, каб ў выходныя 
дні працягнуць рух транспарта да вечара, 
як гэта адбываецца ў працоўныя дні. 
Звычайнае адгаворка чыноўнікаў зводзіцца 
да таго, што гэтыя маршруты стратныя і 
патрабуюць датацыі з бюджэта.

Але ж як яны не будуць стратнымі, калі 
на прыпынках няма раскладаў руху новага 
маршрута, а стары расклад з’яўляецца не 
дакладным? Гэта ўсё роўна, што магазін 
працуе, а не ведама, калі пачынае працаваць 
і калі заканчвае. Такое немагчыма ў гандлі, 
але магчыма на гарадоцкіх маршрутах. Такая 
якасць транспартнага абслугоўвання ў год, 
які абвешчаны годам якасці.  Не кажучы пра 
тое, што за увесь час існавання аўтобуснага 
руху па Гарадку ўлады ніяк не могуць 
абсталяваць прыпынак ля аўтавакзала. 
Звычайна кажуць – няма сродкаў. Але ў 
сапраўднасці не хапае адказнасці і клопату 
па грамадзян пераважна ветэранскага 
ўзросту, якія мусяць мокнуць на гэтым 
прыпынку, чакаючы аўтобуса. 

Такі рэальны клопат пра нашых 
пенсіянераў ва ўладных чыноўнікаў. І пры 
гэтым яны трубяць увесь час, што турбуюцца 
пра грамадзян, пра ветэранаў працы.

Т. Гаражанка. 

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.

Новы Набытак – джып KIA Sorento

АпошНяя іміТАцыя?
14     в е р а с н я 

п а л а т а ч н і к і 
прызначылі фініш 

прэзідэнскай кампаніі на 19 
снежня. Беларускія улады 
вызначыліся з тэрмінам  чар-
говай кампанія для кіраўніка 
краіны. Кампанія ў чарговы 
раз стане імітацыяй выбараў, 
калі за фармальнай працэ-
дурай назначэння камісій,  
вылучэння кандыдатаў,  
агітацыйнай кампаніяй, гала-
саваннем выбаршчыкаў не 
будзе галоўнага – магчымасці 
апазіцыі пераканацца ў 
сапраўднасці працэдуры 
падліку галасоў. Наш рэжым 
у чарговы раз паспрабуе 
прадэманстраваць фармаль-
ную працэдуру выбараў, 
пазбавіўшы апанентаў адэк-
ватнага ўдзелу ў працы камісій 
і самага галоўнага – удзелу у 
падліку галасоў.

Александр Мілінкевіч у 
ліпені накіраваў у Палату 
прадстаўнікоў прапановы на-
конт празрыстасці выбарчай 
кампаніі на Беларусі. Прапа-
нова была простай і зразу-
мелай – уключыць у склад 
камісій у абавязковым парад-
ку прадстаўнікоў кандыдатаў. 
З Палаты быў атрыманы фар-
мальны ліст аб удакладненні 
дадзенай працэдуры. І 
удакладненні Мілінкевіч адра-
зу накіраваў у Палату. Але на 
пазачарговай сесіі прапановы 

лідэра дэмакратычных сіл не 
разглядаліся. Рэжым вырашыў 
зноў правесці імітацыю вы-
барчага працэсу.

Сёння ужо зразумела, што 
кіраўнік краіны атрымае у пра-
таколах каля 80-90% галасоў 
пры яўцы выбаршчыкаў у 
90-95%. І гэта зразумела. 
Выканаўчая вертыкаль праз 
залежныя камісіі мусіць прадэ-
манстраваць свайму кіраўніку 
існасць міфа аб адзінстве 
улады з народам. Па гэтаму 
міфу амаль усе выбаршчыкі 
краіны падтрымліваюць курс 
кіраўніка краіны і дружна за 
гэта галасуюць на выбарах. 
Гэта хлусня актыўна  ўбіваецца 
ў галовы электарату праз 
дзяржаўныя СМІ, а таксама 
праз ідэалагічную апрацоўку 
грамадства.

Рэальнасць жа зусім іншая. 
На выбарчыя ўчасткі ходзяць 
каля 60-65% выбаршчыкаў, 
а рэальная падтрымка 
Лукашэнкі па незалежных 
сацыялагічных апытаннях за-
раз толькі ў межах 38-42%. А 
ўсе іншыя агучваемыя лічбы 
ад лукавага. Дакладней ад 
прэзідэнскай вертыкалі, 
якая абслугоўвае выбарчую  
кампанію.

У гэтых варунках асноўнае 
пачнецца пасля чарговай 
“элегантнай”, “феерычнай” 
“перамогі” нашага кіраўніка. 
Апошнім часам Расія далу-

чылася да ЗША, Еўразвяза 
наконт патрабаванняў 
дэмакратызацыі Беларусі ў 
накірунку павагі да правоў 
чалавека і адкрытасці вы-
барчага працэсу. І вялікая ве-
рагоднасць, што ўпершыню 
Расія не прызнае дадзеную 
кампанію легітымнай з усімі 
вынікаючымі наступствамі. 
А для расійскага афіцыйнага 
прызнання гэтай кампаніі не-
дэмакратычнай, нелігітымнай 
ажыццяўляецца дзейнасць 
гаварыпраўдзістаў.

На выхадзе дадзенай імітацыі 
найбольш верагодным сцэна-
рам будзе адмова Расіі дзею-
чаму кіраўніку ў легітымнасці. 
Адпаведна наступным крокам 
стане патрабаванне перада-
чы паўнамоцтваў кіраўніка 
краіны старшыні ўраду з пра-
вядзеннем дэмакратычных 
выбараў прэзідэнта Беларусі.

Рэалізацыя дадзенага 
сцэнару залежыць ад на-
рода Беларусі. Залежыць ад 
прадпрымальнікаў, якія стог-
нуць пад прэсам рэгламента-
цый, узаконеных штрафных 
санкцый, падаткавага ціску. 
Залежыць ад бюжэтнікаў, 
якія сталі прыгоннымі ва 
ўмовах прымусовай кан-
трактнай сістэмы і страцілі 
годнасць ад хамства і ціску 
чыноўнікаў. Залежыць ад 
моладзі, якая пазбаўлена сва-
боднай будучыні і вымушана 

прымусова размяркоўвацца, 
трапляючы ў пастку кан-
трактнай сістэмы. Залежыць 
ад вернікаў, якія адпавед-
на хрысціянскага запавету 
павінны пазбавіцца ад лукава-
га. Залежыць ад супрацоўнікаў 
праваахоўных органаў, якія 
жадаюць працаваць на нор-
мах закону, а не паняццях вы-
шэйстаячага кіраўніцтва. За-
лежыць ад пенсіянераў, якія 
маюць пенсіі ніжэйшыя, чым у 
суседніх краінах за выключэн-
нем Украіны і могуць прагала-
саваць за годнае жыццё сваіх 
дзяцей і ўнукаў у свабоднай 
краіне.

Наш народ павінен зрабіць 
усё магчымае, каб дадзе-
ная кампанія стала апошняй 
імітацыяй выбараў. Дзеля 
гэтага не трэба баяцца.  Не 
трэба баяцца сваіх слуг – 
супрацоўнікаў вертыкалі, 
праваахоўчых органаў, непас-
рэдных кіраўніоў і г.д.. Змроч-
ныя сталінскія гады засталіся 
ў мінулым. Беларусь павінна 
далучыцца да свабодных 
еўрапейскіх народаў.

19 сакавіка 2006 году бе-
ларусы выйшлі на Плошчу,  
дэманструючы волю да сва-
боды. 19 снежня 2010 года 
беларусы зноў выйдуць на 
Плошчу, дэманструючы волю 
да пераменаў.

Леанід Гаравы.

Грамадскі транспарт 
сам па сябе
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На пачатку верасня ў 
в. Рослыя сялянская га-
спадарка А. Касцюкевіча 
адкрыла прыдарожнае 
кафэ. Кафэ размешчана 
ля самай трасы  Санкт-
Пецярбург – Адэса і гато-
ва прапанаваць кліентам 
розныя прадукты харча-
вання і напоі. Кулінарныя 
вырабы, мясныя і 
гародніныя палуфабры-
каты адпаведна ліцэнзіі 
прапануюцца прамысло-
вай вытворчасці, а ў кафэ 
гаспадыня іх разагрэе ў 
мікрахвалёўцы. Сярод 
стандартных піц і кур 
грыль прапануецца ад-
ведаць і пончыкі. Усяго 
прапануецца сем відаў 
прадукцыі,  ў тым ліку і 

віно, гарэлка і піва.
Кафэ з’яўляецца 

першым пунктам пры-
ватнага харчаванне на 
міжнароднай трасе ў 
Гарадоцкім раёне. Але 
хутка павінна адчыніцца 
і пункт прыдарожнага 
сэрвісу ў в. Кузьміно, дзе 
завяршыўся капітальны 
рамонт паштовай станцыі 
і маецца міні-гатэль для 
адрпачынку кіроўцаў 
транспарту.

Дарэчы ў планах ся-
лянскай гаспадркі А. 
Касцюковіча таксама ма-
ецца намер стварыць мес-
цы для начлегу. Дадзеныя 
пункты прыдарожнага 
сервісу канешне саступа-
юць аналагічным аб’ектам 

сервісу ў Еўропе, ды і Расіі 
з Украінай таксама. Але 
пачатак пакладзены. І да-
лейшае існаванне прыда-
рожнага сервісу ў многім 
залежыць ад дзяржаўнай 
палітыкі, працы кантра-
люючых органаў.  Бо 
на Беларусі штрафные 
санкцыі ўнесены ў арты-
кул прыбытка бюджэта і 
планава растуць год ад 
году. Так што давядзецца 
мусіць і фермерскай га-
спадарцы А. Касцюкевіча 
ўдзельнічаць у папаўненні 
бюджэту не толькі праз 
падаткі, але і праз штраф-
ныя санкцыі.

Л. Антонаў.

Малы бізНес ГарадоччыНы працуе са стратаМі для сябе
Улады ў сферы малога 

прадпрымальніцтва дэманструюць 
апошнім часам ліберальныя падыходы. 
Але запушчаная дзесяць гадоў назад 
лінія на знявагу прыватнай ініцыятывы 
працягвае рабіць сваю справу і за-
раз. І пры немагчымасці дзяржаўных 
прадпрыемстваў адаптавацца да 
патрабаванняў сучаснасці малое 
прадпрымальніцтва  ў краіне толькі  па 
ціху пачынае ажываць. Але не паўсюдна 
і не аднолькавымі тэмпамі.

Гэта бачна на прыкладзе 
прадпрымальніцтва на Гарадоччыне ад-
паведна дзяржаўных статыстычных да-
ных. І калі ў іншых  раёнах Віцебшчыны 
колькасць работнікаў у сферы малога 
прадпрымальніцтва вырасла, то ў нас 
назіраецца іншая карціна. 

З 2007 года па 2009 год на Гара-
доччыне павялічылася колькасць 
аб’ектаў малога прадпрымальніцтва з 
43 да 69, але толькі на 10 з іх  -- у малых 
арганізацыях працуе больш 15 чалавек. 

Пры росце прадпрымальніцкіх структур 
адбылася значнае скарачэнне колькасці 
работнікаў: з 995 да 714. Такога 
скарэчэння работнікаў ў сфе-
ры малога бізнесу няма 
ні ў водным раёне не 
толькі Віцебшчыны, 
але і краіны. Толькі 
ў забруджа-
ным радыяцыяй 
Краснапольскім раё-
не Магілёўшчыны 
адбыўся падобны 
працэс скарачэння 
работнікаў. Відавочна, 
што пры адэкватных 
дзеяннях мясцовых 
уладаў падобнай з’явы ска-
рачэння не павінна было ад-
быцца, бо на самым высокім узроўні 
прымаліся рашэнні аб спрашчэнні 
сістэмы падаткаабкладання і таксама 
зацвярджалася праграма развіцця ма-
лых гарадоў і пасяленняў у якую трапіў 

і наш Гарадок. Пры гэтым канешне былі 
нюансы звязаныя з тым, што Гарадок не 

адразу трапіў у гэту сістэму прэ-
ферэнцый. Але тут пытанні 

да адказных чыноўнікаў 
з райвыканкама і аб-

лвыканкама, а мо і да 
чыноўнікаў з Мінску, 
якія пішуць паперы 
без уліку  рэальнага 
стану спраў на Гара-
доччыне.

Пры скарачэнні 
колькасці работнікаў 

трэба адзначыць і 
пазітыўныя лічбы ў ма-

лым прадпрымальніцтве 
нашага раёну.  Павялічыўся 

аб’ём выпуску тавараў і пас-
луг да 16,5 млрд. рублёў, але ён 

значна менш, чым ў суседніх раёнах: 
у Шумілінскім – 25,8 млрд. руб, а ў 
Бешанковіцкім – 39,4 млрд. рубл.. Адпа-
ведна лічбы па выручцы ад рэалізацыі 

тавараў, прадукцыі, паслуг на Гарадоч-
чыне хоць і ўзраслі на 50% за тры гады, 
але шчэ ў тры разы менш, чым напры-
клад на Шуміліншчыне, дзе дадзеная 
выручка склала 66,9 млрд. руб.

Толькі зусім шакуючымі гучаць 
лічбы па рэнтабельнасці рэалізаванай 
прадукцыі, працы, паслуг. Аказ-
ваецца, што ўсе гэтыя гады малое 
прапрымальніцтва на Гарадоччыне 
дзейнічае са знакам мінус. Рэнтабель-
насць рэалізацыі за мінулыя гады склала 
адпаведна: -15,1 -8,0 -9,4. Пры гэтым страт-
насць рэалізацыі прадукцыі, паслуг 10 
малых арганізацый Гарадоччыны ў 2009 
годзе дасягнула -21,4%. Такіх негатыўных 
з’яў у працы прадпрымальнікаў няма ні 
ў водным раёне Беларусі.

І калі старшыня аблвыканка-
ма заклікае за два гады базбавіцца 
датацыйнасці раённых бюджэтаў, то ад-
чуваецца, што на Гарадоччыне гэта не 
рэальна.

Л. Гаравы.

Наша бібліятэка

На аўташашы Санкт-пецярбург – Адэса ў в. Рослыя адкрыўся першы 
прыватны пункт харчавання.

першыя прыватНыя поНчыкі

алеГ латышоНак “НацыяНальНасць – беларус”,  
вільНя: іНстыт у т беларусістыкі, беларускае 
ГістарычНае таварыства, выд. – 2009 Г., 558 стр.

Алег Латышонак – доктар гістарычных на-
вук, старшыня Беларускага гістарычнага та-
варыства ў Польшчы, прафесар Беластоцкага 
універсітэту. Аўтар у прадмове да сваёй но-
вай кнігі  піша: Беларусы — двайныя сіроты, 
бо гэта русіны, пазбаўленыя Кіева, і ліцьвіны, 
пазбаўленыя Вільні. Гісторыю нам давяло-
ся канструяваць з аскалёпкаў гісторыі Русі і 
Літвы. Сёньня цяжка паверыць, што гісторыю 
Полацку мы адкапалі толькі пасьля падзелаў 
Рэчы Паспалітай. Менск і надалей шмат кім 
успрымаецца як часовая, заменная сталіца, 
хоць ягоную легенду стаў ствараць яшчэ Сы-
ракомля. Гэтак сама і наш гістарычны Пантэон 
поўніцца героямі, незапатрабаванымі іншымі 
нацыямі: ізгоі Рагвалодавічы, Сьвідрыгайла, 
Глінскі, Каліноўскі, Булак–Балаховіч... 

...Беларусы маюць яшчэ праблемы з то-
еснасьцю, але падобныя праблемы маюць і 
многія іншыя эўрапейскія нацыі. Натуральна, 
тое, што ірляндцы, шатляндцы ці нарвэжцы 
забыліся сваю мову, нікога не апраўдвае, але ў 
маім рэйтынгу эўрапейскіх нацыяў беларусы 
далёка не апошнія...»

Выданне апавядае пра сапраўдную гісторыю 
Беларусі і змяшчае 4 раздзелы, прысвечаныя 
паходжанню крывічоў і русаў, Еўрапейскай 
Сарматыі, паходжанню назвы “Беларусь”, фар-
маванню беларускай мадэрнай нацыі.

Кніга Алега Латышонка “Нацыянальнасць 
— беларус” — унікальная. Унікальнасць яе ў 
тым, што гісторык на канкрэтных архіўных ды 
гістарычных прыкладах і доказах распавядае 
пра тое, калі ўзнікла Беларусь, хто і калі стаяў 
ля вытокаў беларускай нацыянальнай ідэі, 
хто такія белыя і чорныя русіны, што пісалася 
пра Белую Русь ў маскоўскім пісьменстве, у 
хроніцы Яна з Чаракава, у карэспандэнцыях 
вялікіх магістраў крыжацкага ордэну і г.д. 

Вялікі раздзел у манаграфіі прысвечаны 
фармаванню беларускай мадэрнай нацыі. 
Тут аўтар выказвае свае думкі і свой погляд 
на дзейнасць Тадэвуша Касцюшкі, Мацея Бу-
рачка, Радзівілаў, спрачаецца з беларускімі 

гісторыкамі і навукоўцамі. Новая кніга Алега 
Латышонка — аб’ектыўная гісторыя, у якой 
адлюстраваны нялёгкі шлях нашага народа. 
Гэта кніга — доказ сапраўднай беларускай 
гістарыяграфіі.

Паводле аўтара кнігі, першай вядо-
май гістарычнай навуцы дэкларацыяй 
беларускасці з’яўляецца запіс Саламона 

Рысінскага пры паступленні ва універсітэт у 
Альтдорфе ў 1586 годзе − Solomo Pantherus 
Leucorussus. «Leucorussus» у перакладзе на 
беларускую мову азначае «беларус».

Для чытання кнігу магчыма замовіць у 
рэдакцыі нашага  выдання.

Л. Антонаў.

Дзякуючы займу 
Міжнароднага банка 
рэканструкцыі і развіцця 
ў Гарадку адбудзецца рэ-
канструкцыя ачыстных 
пабудоў з іх пашырэннем. 

У межах праекта «Развіццё 
сістэм водазабеспячэн-
ня і водаадвядзення», які 
ажыццяўляе Сусветны 
банк, па дзяржаўнай пра-
граме  «Чыстая вада» ў 
2006-2010 гадах на Беларусі 
фінансуецца  23 аб’екта на 
агульную суму 59650 тысяч 
даляраў ЗША.  З гэтых 23 
праектаў на Віцебшчыне 
рэалізуецца сем. Дзякуючы 
займу Міжнароднага банка 
рэканструкцыі і развіцця 
будзе пабудавана або рэ-
канструявана каналізацыя 
ў Глыбокім, Верхнедзвінску, 
Дуброўна і Гарадку, а такса-
ма зроблена водазабеспя-
чэнне ў гарадскіх пасёлках 
Шаркаўшчына, Багушэўск 

і пасёлку Баравуха-3 г. По-
лацка на агульную суму 
каля 11 мільёнаў даляраў.

Дадзеная праграма 
на Віцебшчыне павінна 
рэалізавацца ў асноўным 
2009 – 2011 гадах, а са-
мыя буйныя аб’екты ў 
Верхнедзвінску і Глыбокім 
адпаведны павінны быць 
зданы ў эксплуатацыю ў 
2012 і 2013 гадах.

26 жніўня адбыўся кон-
курсны гандаль па выба-
ру падраднай арганізацыі 
для першай чаргі 
рэканструкцыі ачыст-
ных пабудоў Гарадка з 
іх пашырэннем.  Тэндар 
на працу атрымала ААТ 
«Упраўленне механізацыі 
№88» з Мінска. Кошт за-
ключанага з арганізацыяй 
кантракта складае 10 
мільярдаў 780 млн. рублёў, 
што значна больш  сумы з 
займа Міжнароднага банка 

рэканструкцыі і развіцця. 
Сума займа на Гарадок з 
Сусветнага банка роўна 1 
млн. 142 тысячы даляраў, 
што ў беларускіх рублях 
менш 4 мільярдаў.

Па кантракту паміж 
уладамі Беларусі і 
Міжнародным банкам 
рэканструкцыі і развіцця  
усе працы ў Гарадку 
павінны ажыццявіцца ў 
2009-2011 гадах. Але пры 
нарматыўнай працягласці 
будаўніцтва – паўтара 
года цяжка паверыць, што 
ў снежні 2011 году будзе 
завершана першая чарга  
рэканструкцыі каналізацыі 
ў Гарадку.

Калі ж каналізацыя ў Га-
радку будзе адпаведаць 
нарматыўным патрабаван-
ням пакуль не вядома.

Л. Антонаў.

СуСветны банк дапамаГае 
з каналІзацыяй І вадой 
на вІцебшчыне

Пенсіянеркі Гарадоччыны часцей звярта-
юцца да міліцыі наконт хатніх крадзяжоў. 

На працягу аднаго тыдня супрацоўнікі 
Гарадоцкага РАУС дапамаглі  знайсці скрад-
зенае для двух пенсіянерак Гарадоччыны. 
Спачатку напрыканцы жніўня ў Гарадоцкі 
РАУС звярнулася пенсіянерка з Пальмінкі у 
якой напачатку месяца скралі пашпарт і  га-
манец са 150 тысячамі рублёў. Пасля хуткіх 
пошукавых дзеянняў следчыя устанавілі, што 
крадзёж зрабіла вучаніца, якая завітала да 
пенсіянеркі ў госці.

6 верасня ў міліцыю звярнулпася 
пенсіянерка з вю Паташня, якая зрабіла 
заяву аб знікненні 253 тысяч рублёў пас-
ля сыходу з хаты слаба знаёмай жанчыны. 
Супрацоўнікамі міліцыі хутка былі праведзе-

ны следчыя дзеянні  і ўстаноўлена, што крад-
зёж зрабіла   пенсіянерка, якая пражывае ў 
пасёлку Лужасна Віцебскага раёна.

У адносінах  да правапарушальніц узбуджа-
ны крымінальныя справы па арт. 205 ч.1 КК РБ. 
Цяпер суд будзе вызначаць меру пакарання 
за крадзёж – або  штраф або выпраўленчыя 
работы або арышт або абмежаванне свабоды 
або яе пазбаўленне.

Гэтыя здарэнні шчэ раз падцвярджаюць 
выснову, што нашы жанчыны больш актыўна 
адстойваюць  сваю маёмасць і часцей звяр-
таюцца ў міліцыю ў пошуках абароны ад 
злачынцаў.Усяго звярнулася ў гэтым за да-
памогай ў Гарадоцкі РАУС каля 80 грамадзян 
сталага ўзросту.

Т. Гаражанка.

пенСІянеркІ шукаюць дапамоГІ ў мІлІцыІ

За 
апошнія 

тры гады рэнта-
бельнасць рэалізацыі 

прадукцыі і паслуг мало-
га прадпрымальніцтва 

Гарадоччыны стабільна 
адмоўная. Пры гэтым за гэты 

час скарацілася на чвэрць 
колькасць працоўных 
месц у сферы малога 
прадпрымальніцтва 

раёна. 
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Чаму? Карысьць такога выбары для 
ўлады абумоўленая шэрагам чыньнікаў.

Пералічым па пунктах. 
– У сьнежні яшчэ ня будуць вядомыя 

ўмовы пастаўкі расейскіх газу і нафты на 
2011 год. Умовы гэтыя чакаюцца цяжкімі, 
перамовы могуць прывесьці да чарго-
вай гандлёвай вайны з перакрыцьцём 
газавай і нафтавай трубаў, што ство-
рыць не найлепшы фон для народнага 
волевыяўленьня. А цяпер дакладна ўсе 
гэтыя “падарункі пад елачку” зьявяцца 
ўжо пасьля выбараў.

– Гледзячы па ўсім, 
грошы на тое, каб 
пад самыя выбары 
выдаць электара-
ту сярэдні заробак 
з запаветных 500 
даляраў, ёсьць. Але 
яны пакуль ёсьць. 
А калі здарыцца што 
за дадатковыя месяцы 
чаканьня, той жа газавы ці нафтавы ўдар 
расейскіх братоў? Тады запас пойдзе на 
закрываньне дзірак, і за які кошт плаціць 
500 даляраў?

– Выбары ў сьнежні ў параўнаньні са 
студзенем ці лютым – на месяц ці два 
менш расейскай інфармацыйнай вай-
ны, менш чарговых “хросных бацькаў” 
і іншых сюрпрызаў. Беларускія прапа-
гандысты могуць расказваць, што гэтыя 
інфармацыйныя атакі б’юць міма цэлі, 
што народ у выніку іх яшчэ шчыльней 
гуртуецца вакол Лукашэнкі. Але кропля 
камень точыць, эфэкт прапаганды – не 
ў яе пераканаўчасьці, а ў працягласьці 
ўзьдзеяньня. Да таго ж расейскія салда-
ты і генэралы інфармацыйнай вайны ву-
чацца. А так і ўзьдзеяньня і вучэньня на 
месяц ці два менш.

– Ну і, нарэшце, псыхалягічны фон: 19 
сьнежня – за некалькі дзень да каталіцкіх 
Калядаў і Новага году. Народ настроены 
лагодна, у перадсьвяточным настроі, 

спадзяецца на лепшае. Выбары – як вы-
бар Дзеда Мароза. Ну ўсім жа зразумела, 
што ён адзін, і выбару як такога ў гэтай 
справе няма.

Да недахопаў рашэньня можна 
аднесьці хіба пэўную датэрміновасьць 
– апошні тэрмін правядзеньня выбараў 
быў 6 лютага, а прызначаныя раней. Але 
ў 2006 годзе яны адбыліся на паўгоду ра-
ней і ніякіх асаблівых іміджавых стратаў 
улада ад гэтага не панесла. А зараз іх буд-
зе яшчэ менш. У адрозьненьне ад 2005-

2006 гадоў, калі прыз-
начэньне выбараў 
было нечака-
насьцю прынамсі 
для апазыцыі, 
цяпер каманды 
п а т э н ц ы й н ы х 
кандыдатаў ста-
яць на нізкім стар-

це. Усе гатовыя, і ў 
адкладзе выбараў не 

зацікаўленая, так выглядае, і апазыцыя. 
Праўда, ўсе гэтыя аргумэнты былі да-

рэчы і тыдзень таму: 7-га верасьня ўсе 
чакалі, што выбары будуць прызначаныя 
на 12-га сьнежня. 

Ня выключана, што меў рацыю калега 
Цыганкоў, што ўлада і плянавала пер-
шапачаткова выбары на 12-га сьнежня, 
але вырашыла разабрацца, паспра-
баваць высьветліць, чаго ж чакаць, у 
прыватнасьці, ад дарагога расейскага 
саюзьніка. Магчыма, у мінулую нядзе-
лю пасьля чарговага залпу расейскіх 
тэлеканалаў, у тым ліку і ўпершыню 
– дзяржаўнага РТР, і даведаліся, што 
інфармацыйная вайна будзе пра-
цягвацца і што асаблівых саступак у 
эканамічнай сфэры чакаць ня варта. А 
тады ўсе выкладзеныя вышэй аргумэн-
ты захоўваюць сваю моц. Сьнежань, як і 
было прадказана. 

Юры Дракахруст.

«Я бывший сотрудник 
одной из спецслужб Россий-
ской Федерации хочу сделать 
достоянием общественности 
следующее. Председатель 
правительства России Путин 
хочет убить президента Бело-
руссии Лукашенко. Я заявляю 
об этом со всей ответствен-
ностью, ибо располагаю до-
стоверными фактами. По по-
нятным причинам я не могу 
назвать свои имя и фамилию. 
Я был и остаюсь патриотом 
России.

Мне лично не нравится Лу-
кашенко — ни как человек, ни 
как политик. Мне не нравится, 
что он хочет обеспечить бла-
гополучие своей страны за 
счет моей родины — России. В 
Белоруссии скоро президент-
ские выборы. Чтобы убрать 
Лукашенко, у нас есть целый 
набор нормальных средств 
и методов. Наши СМИ могут 
слепить из Лукашенко какой 
угодно образ — сумасшедше-
го или больного. Мы можем 
поставить его на колени эко-
номически — через постав-
ки нефти и газа. Мы можем в 
конце концов договориться 
с Европой, Соединенными 
Штатами. И этого достаточно 
— Лукашенко рухнет. Но мне 
абсолютно не приемлемы ме-
тоды физического устранения 
президента Белоруссии, кото-
рые планирует использовать 
руководство моей страны.

Мне достоверно известно, 
что для реализации этой цели 
в июне этого года в госкор-
порации «Ростехнологии» 

создана специальная группа 
из числа бывших сотрудник 
Федеральной службы безо-
пасности, Службы внешней 
разведки и других спецслужб. 
Создана по прямому указа-
нию Путина.

Все знают, что «Ростехно-
логии» являются фактически 
филиалом ФСБ, а ее руко-
водитель Чемезов является 
близким другом Путина. Но 
бывшие работники спецслужб 
не только зарабатывают там 
сумасшедшие деньги на раз-
личных сделках, на внутрен-
нем жаргоне это называется 
«пилить проекты». Там плани-
руются и реализуются гряз-
ные дела. Говорю это со всей 
ответственностью.

Группа по физическому 
устранению президента Бело-
руссии строго засекречена. В 
нее входят только самые про-
веренные и преданные Пути-
ну силовики. Уже отработано 
несколько сценариев уничто-
жения Лукашенко: устройство 
автомобильной или авиаци-
онной катастрофы, заражение 
через подарок или почтовое 
отправление, задействование 
снайпера.

Но в качестве наиболее ре-
ального сценария рассматри-
вается проведение масштаб-
ного теракта во время одного 
из массовых мероприятий с 
участием Лукашенко, а в пред-
выборную кампанию Лука-
шенко придется проводить 
много таких мероприятий.

Всерьез рассматривается 
теракт во время традици-

онного праздника урожая в 
Белоруссии. Возможные люд-
ские потери при этом просто 
не принимаются в расчет.

Для создания атмосферы 
паники планируется прове-
сти в ближайшие месяцы в 
Белоруссии серии устрашаю-
щих акций с использованием 
взрывных устройств, разра-
батываются сценарии по по-
хищению известных людей. 
Чтобы посеять панику вокруг 
белорусской продукции, по-
ставляемой на экспорт, специ-
алисты из этой группы плани-
руют заражение нескольких 
партий продовольственных 
товаров радиоактивными ве-
ществами.

Откуда эти факты известны 
мне? Есть порядочные люди 
и в этой спецгруппе. Я боевой 
офицер, я побывал во многих 
горячих точках и знаю, что 
такое терроризм, что такое 
смерть невинных граждан. 
Волгодонск, Беслан — это 
лишь самые яркие приме-
ры. Я абсолютно неприемлю 
подобных грязных методов 
устранения главы другого го-
сударства, даже если он тебе 
и не нравится. Особенно, если 
это связано с гибелью обыч-
ных белорусов. Причем са-
мых близких нам, россиянам, 
по духу. Так думаю не только 
я, но и многие мои коллеги. 
Именно поэтому я принял ре-
шение заявить о существую-
щих планах открыто и во все-
услышание. Понятно, что те, 
кто стоит за этими планами, 
скажут, что это провокация. 

Но уже ближайшее развитие 
событий будет говорить само 
за себя.

Своим коллегам по спец-
службам хочу сказать, что 
я тоже профессионал и ис-
кать меня бесполезно. Честь 
имею».

С колес разбираться, чьих 
спецслужб эта видеосъемка, 
— значит неизбежно запу-
таться в сетях конспирологии 
и множественности версий. 
Понятно, что ни ФСБ России, 
ни КГБ Беларуси на авторство 
«кино» покушаться не будут, 
да и в целом собственную 
реакцию на этот информа-
ционный взрыв постараются 
вывести за рамки публичного 
поля.

Более того, не удивимся, 
учитывая громкость заявле-
ний (все-таки обвинения в 
заговоре с целью убийства 
главы государства — это даже 
не коктейль Молотова в окно 
посольской машины), если 
через какое-то время одна 
из спецслужб, а то и обе вме-
сте, предъявят на суд обще-
ственности истинного творца. 
Какого-нибудь перечитавше-
гося свежей прессы студен-
тика.

Впрочем, видео уже пошло 
в массы и свое черное дело 
сделает. Версия о заговоре 
против Лукашенко со стороны 
России займет определенное 
место в жадно впитывающем 
всю предвыборную информа-
цию общественном сознании.

Эксперт аналитического 
центра «Стратегия» Валерий 

Карабалевич отмечает, что 
идея заговора против Лука-
шенко постоянно в той или 
иной форме присутствует в 
белорусском информацион-
ном пространстве: «Лукашен-
ко сам при случае об этом с 
удовольствием говорит. Он в 
это верит».

Верит в это (по крайней 
мере, может поверить) и на-
селение, отмечает политолог. 
А это уже существенно меняет 
расстановку сил на внутрен-
нем информационном поле 
накануне выборов.

Россия серией разоблачи-
тельных телепередач и ста-
тей за последние несколько 
месяцев серьезно подмочила 
образ Лукашенко. Правда, 
информационной обработке 
подвергался российский же 
обыватель. Контрудары бело-
русской пропаганды также 
имели целью не обществен-
ность соседней страны, а соб-
ственный народ. То есть две 
страны ведут информацион-
ную войну, но каждый на сво-
ей территории.

Громкие заявления наподо-
бие данного видео могут быть 
выгодны белорусской власти, 
отмечает Валерий Карбале-
вич. Они при должной подаче 
еще больше дискредитируют 
российскую власть в глазах 
населения, сильнее сплачива-
ют президентский электорат. 
«Но говорить, что это дело 
рук именно белорусских вла-
стей, белорусских спецслужб, 
никаких оснований нет», — 
считает политолог.

С другой стороны, отмеча-
ет эксперт, нагнетание обста-
новки официальному Минску 
сейчас совершенно не нужно.

«Обратите внимание, ат-
мосфера уже накалилась. 
События в Беларуси массово 
пропускаются через россий-
ские и европейские СМИ, и 
значимость этих событий раз-
дувается до невероятных раз-
меров. Нарастает ажиотаж. 
А вот это Лукашенко уже не 
выгодно, — говорит Валерий 
Карбалевич. — Он хотел про-
вести максимально, насколь-
ко это возможно, тихие и спо-
койные выборы».

В ситуации же, когда инфор-
мационные взрывы следуют 
один за другим, миф о бело-
русской стабильности, этот 
краеугольный камень нынеш-
ней власти, может разрушить-
ся с невероятной скоростью. 
«Возникает вопрос — кто 
создает эти информационные 
взрывы? И вот тут говорить о 
российских спецслужбах уже 
можно», — считает полито-
лог.

Впрочем, для констатации 
очевидно вытекающего из 
данного видео факта его ав-
торов знать и не нужно — от-
ношения Минска и Москвы 
на официальном уровне не 
просто ухудшились катастро-
фически. Их, если мы все 
правильно поняли, больше 
нет. По крайней мере, при 
нынешних государственных 
лидерах.

Алексей Золотницкий, 
«белорусские новости» .

палата прадстаўнікоў спраўдзіла 
прагнозы большасьці экспэртаў 
– выбары прызначаныя на 19 
сьнежня. Дакладней, прагноз 
палягаў у тым, што яны адбудуц-
ца ў сьнежні.

кто готовит покушение на президента беларуси?

РоССийСКиЕ ТЕЛЕКАНАЛы 
РАССКАЗАЛи о ГибЕЛи 
оЛЕГА бЕбЕНиНА

Гибель основателя и руководителя сайта 
charter97.org Олега Бебенина продолжает 
оставаться в центре внимания белорусской 
общественности, иностранных журнали-
стов и международных организаций. 

бАЖ обращается к главе мвД и 
генпрокурору 

«Белорусская ассоциация журналистов» 
6 сентября направила Обращения на имя 
Анатолия Кулешова и Григория Василеви-
ча. 

Организация призывает власти сделать 
всё возможное для проведения всесторон-
него, непредвзятого и прозрачного рассле-
дования обстоятельств гибели основателя 
и руководителя сайта charter97.org Олега 
Бебенина.

Приводим текст полностью:
«Уважаемый Анатолий Нилович (Григо-

рий Алексеевич)!
Члены ОО «Белорусская ассоциация жур-

налистов» высказывают крайнюю обеспо-
коенность обстоятельствами гибели своего 
коллеги, члена организации Олега Бебени-
на, которого 3 сентября нашли повешенным 
на его даче.

Следствие в первую очередь рассматри-
вает версию самоубийства, т. к. судебно-
медицинская экспертиза не выявила 
никаких других повреждений, кроме стран-
гуляционной борозды на шее журналиста.

Однако близкие, друзья и коллеги Олега 
утверждают, что его поведение, планы и 
жизненные обстоятельства никак не пред-
вещали намерения добровольно уйти из 
жизни.

Гибель известного журналиста и обще-
ственного активиста уже оказалась в цен-
тре внимания белорусской и международ-
ной общественности.

Особую обеспокоенность вызывает то, 
что ни по одному из громких дел, связанных 

с гибелью или исчезновением белорусских 
журналистов, следствие не дало ответов на 
вопрос — кто же виноват в их смерти.

Поэтому ОО «БАЖ» призывает Вас сде-
лать всё возможное для проведения все-
стороннего, непредвзятого и прозрачного 
расследования обстоятельств гибели Олега 
Бебенина».

обСЕ призывает провести неза-
висимое расследование смерти 
олега бебенина 

Представительница ОБСЕ по вопросам 
СМИ сделала заявление в связи с гибелью 
журналиста в Беларуси.

Дуня Миятович выразила обеспокоен-
ность в связи со смертью Олега Бебенина 
и призвала власти провести взвешенное и 
независимое расследование.

– Смерть Олега Бебенина является боль-
шой утратой для белорусской журнали-
стики. Его боевой веб-сайт остается из не-
многих неправительственных источников 
информации, и сотрудники веб-сайта явля-
ются объектами продолжительного адми-
нистративного давления, - заявила Миято-
вич.

– Я приветствую намерение Генеральной 
прокуратуры провести расследование дру-
гих возможных версий гибели журналиста, 
несмотря на предварительный вывод, что 
журналист покончил с собой… Я призываю 
белорусские власти провести независимое 
расследование этой трагической смерти. 
Это особенно важно, чтобы избежать обо-
стрения того отрицательного воздействия 
на белорусские СМИ, которые могут вы-
звать вопросы о его смерти, – заявила пред-
ставительница ОБСЕ.

Дуня Миятович также выразила соболез-
нование семье Олега Бебенина, его колле-
гам и друзьям.

выбары дзеда Мароза 

в информационной войне между минском и москвой прозвучал новый выстрел. С чьей стороны — это пока вопрос. Но выстрел не просто громкий, а оглуши-
тельный. Скрывший свои имя и фамилию («по понятным причинам») бывший сотрудник российских спецслужб заявил, что премьер-министр России владимир 
путин готовит убийство Александра Лукашенко. 
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Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Журналисты издания «Et 
Cetera» посетили сестру Васи-
ля Быкова, которая живет в 20 
километрах от деревни Бычки 
Ушачского района Витебской 
области – малой родины писа-
теля.

Валентина Быкова живет оди-
ноко и пожаловалась на крайне 
низкую пенсию.

«Я работала в колхозе. Потом 
в совхозе. Там же зарплаты со-
всем маленькие были. В этом 
месяце уже подняли пенсию – 
получаю...290 тысяч рублей (95 
долларов США). Сейчас район-
ная власть стала помогать: дро-
ва бесплатно привезут, дали 70 
тысяч еще на дрова. Ко мне при-
ходит женщина из райсобеса 
два раза в неделю - помогает по 
дому», - рассказала Валентина 
Быкова.

На этом «забота» властей о се-
стре Народного писателя Бела-
руси заканчивается.

сестра быкова 
получает 
пеНсию в 290 
тысяч рублей 

Сестра Народного писате-
ля Беларуси Василя Быкова 
находится в бедственном 
положении.

«дзеці два тыдні рэпеціравалі 
лінейку з лукашэнкам»

На лінейку мы пайшлі з 
паліклінікі. Трошкі спазніліся. 
Каля школы нас перахапіў чала-
век у чорным, які сказаў, што ў 
школу нам нельга. На просьбу на-
звацца і паказаць дакументы, ча-
лавек пачаў пагражаць міліцыяй. 
На вуліцы дождж, халодны вецер. 
Кажу невядомаму ў чорным: «За-
раз мой сын прамокне і захварэе. 
Мне што, яго адразу са школы ў 
бальніцу везці?» «Вязіце адразу 
ў бальніцу», — без ценю ўсмешкі 
адказвае той. Працягваю настой-
ваць, каб нас пусцілі, кажу, што 
нашыя правы, як грамадзянаў 
Беларусі, парушаюцца. Патрабую 
нарэшце паказаць дакументы. 
Праз колькі хвілін спрэчак не-
вядомы перамаўляецца па рацыі 
і атрымлівае загад назвацца. 
«Начальнік Бараўлянскай міліцыі, 
Белуш Уладзімір Эдуардавіч», — 
кажа мужчына, але дакументы 
не паказвае. Я ж ведаю, што Бе-
луш — чалавек старэйшы за яго, 
хударлявы. А гэты — малады, 
паўнаваты.

Нарэшце нас і групу бацькоў 
пускаюць пад дашок прыпынкаў. 
Да школы па-ранейшаму не пад-
пускаюць. 

Людзі прыйшлі сюды з дзецьмі 
пешшу. А гэта 4 кіламетры! Па лу-
жынах, па дажджы. Бо транспарт 
сюды не пусцілі — ні грамадскі, 
ні прыватны.

Усё давялося пакінуць на пры-
пынку за 4 км ад школы. Неда-
лёка ад таго прыпынку, дарэчы, 
размешчаныя інтэрнаты. Дык 

людзей адтуль не выпускалі сён-
ня 3 гадзіны.

На ўваходзе ў школу ўсіх 
абшуквалі — і дзяцей, і іх бацькоў. 
Забіралі звязкі з ключамі. Пас-
ля гэтага ўсіх бацькоў вывелі са 
школы, загадалі адысці падалей і 
перачакаць адну гадзіну.

Частка пайшла да машын (за 4 
км), а частка (некалькі дзясяткаў), 
засталіся чакаць пад дажджом.

На лінейку трапілі не ўсе дзеці 
— частку рассадзілі па класах. 
Пазней Аляксандр Рыгоравіч раз-
ам з сынам хадзіў па кабінетах. 

Перад прыездам дзеці два 
тыдні рэпеціравалі гэтую лінейку. 
Па дзве гадзіны маршыравалі 
пад аркестр, развучвалі, як, хто і 
куды пойдзе, хто дзе стане.

Я свайго сына не пусціла, 
і некаторыя бацькі таксама. 
Канікулы ёсць канікулы, мы свае 
правы ведаем. Астатніх загналі 
прымусам.

У школу мы патрапілі толькі 
пасля ад‘езду Лукашэнкі. Зайшлі 
ў будынак, а там адусюль выход-
зяць людзі з рацыямі, сабакамі. 
І звязкамі ключоў. Іх было, зда-
валася, больш чым вучняў з 
настаўнікамі.

* * *
Колю Лукашэнку споўнілася 

6 гадоў. Выказвалася мерка-
ванне, што ён пойдзе або ў 
элітную гімназію каля Драздоў, 
або ў новазбудаваную школу 
ў Астрашыцкім Гарадку, або ў 
Бараўлянскую.

Навучальна-педагагічны ком-

плекс «дзіцячы садок-сярэдняя 
школа» ў вёсцы Бараўляны 
разлічаны на 950 месцаў: сярэд-
няя школа — 720 месцаў, дзіцячыя 
яслі-садок — 230 месцаў. Трохпа-
вярховы будынак навучальнай 
установы ўключае: пачатковыя 
класы (навучальныя і гульнявыя 
пакоі, спальныя і гардэробныя 
памяшканні); 5—11 класы (на-
вучальныя класы, лабараторыі 
фізікі, хіміі і біялогіі, лінгафонныя 
кабінеты, кабінеты інфарматыкі, 
дапрызыўнай падрыхтоўкі, 
студыя мадэлявання, студыя 
харэаграфіі, цэнтр патрыятыч-
нага выхавання); бібліятэку з 
чытальнай залай; актавую залу; 
спартыўныя залы (гульнявую, 
гімнастычную), трэнажорныя 
залы, басейн (чатыры дарожкі); 
майстэрні па апрацоўцы тканін, 
металу і дрэва, кабінет кулінарыі; 
кабінет доктара з працэдур-
ным пакоем, фізіятэрапеўтычны 
кабінет, інгаляторый; абедзен-
ная зала на 240 пасадачных 
месцаў.У новай школе будуць 
працаваць 69 педагагічных 
работнікаў, 63 чалавекі тэхпер-
саналу, два медработнікі. Школа 
прымае вучняў з мікрараёнаў 
вёсак Бараўляны, Копішча, 
Валяр‘янава, Драздова і пасёлка 
Вопытны.

Запісаў 
Сямён печанко.

МіліНкевіч: Няўдзел – 
Гэта Не для МяНе 

Ці будзе ўдзельнічаць у выбар-
чай кампаніі лідэр Руху “За Свабо-
ду”, экс-кандыдат на прэзыдэнта 
Аляксандар Мілінкевіч? 

Мілінкевіч: Зараз мы праводзім 
інтэнсіўныя кансультацыі з 
партнэрамі, якія падзяляюць най-
важнейшыя для нас каштоўнасьці, 
і я думаю, што да канца тыдня буд-
зе абвешчана, у якім фармаце я і 
Рух «За Свабоду» ўдзельнічае ў вы-
барах. 

Дракахруст: Летась на 
Эўрапейскім кангрэсе і сёлета 
ў траўні вы даволі адназначна і 
ўпэўнена заяўлялі, што вы асабіста 
будзеце ўдзельнічаць у выбарах. А 
што здарылася, што гэта стала пы-
таньнем?

М: Пытаньне ёсьць. І калі пра-
грама прадстаўлялася ў траўні, 
таксама вылучаліся ўмовы. Не 
было так, што 100-працэнтна, ўра, 
пераможам. Былі ўмовы даволі 
жорсткія, і паводле гэтых умоваў і 
прымаецца рашэньне. Я б не хацеў 
апярэджваць падзею. Да канца 
тыдня мы абмяркуем з нашымі 
партнэрамі. Гэта не самастойнае 
рашэньне, гэта рашэньне цэлай 
групы людзей, якія падзяляюць 
погляды, што найважнейшым для 
нас зьяўляецца незалежнасьць 
і эўрапейскі шлях, і абавязкова 
аб‘явім ад гэтым.

Д: Тое, што вы назвалі партнэрамі, 
гэта тыя акрамя вас кандыдаты, 
якая сустракаліся ў Берштах -- 
Костусеў, Міхалевіч і Глушакоў, ці 
размова ідзе пра больш шырокае 
кола людзей?

М: Гэта залежыць ад таго, які 
шлях і стратэгію абяруць на гэтых 
выбарах канкрэтныя прэтэндэн-
ты. Акрамя таго мы працуем зараз 
і з грамадзкімі арганізацыямі, і з 
маладзёвымі, хацелі б, каб у нас 
была скаардынаваная пазыцыя. 
Я больш за ўсё хачу сказаць, што 

выбары, на якіх зараз усе зацыкле-
ныя, безумоўна, важная рэч, на іх 
канцэнтрацыя ўвагі, але усім зра-
зумела, што выбараў у Беларусі не 
было і гэта ня будуць выбары. І нам 
вельмі важна, каб Беларусь мела 
пэрспэктыву. І мне хацелася б, 
каб кожныя выбары прыводзілі да 
пэўных зьменаў у краіне – і ў дум-
ках людзей, і ў паводзінах улады, і 
ў дзеяньнях апазыцыі. Гэта вельмі 
важна. Калі тэатар, які робіць ула-
да, не зьяўляецца выбарамі ў дэ-
макратычным сэнсе, то мы павінны 
ставіць больш шырокія мэты. Я 
лічу, што гэта прынцыпова. 

Д: А калі вы прымеце рашэнь-
не не ўдзельнічаць у выбарах? 
Вы зьбіраецеся заклікаць сваіх 
прыхільнікаў падтрымаць іншага 
кандыдата, ці вы проста пасуеце, 
так бы мовіць, у гэтай сытуацыі?

М: Няўдзел – гэта не маё. 
Я ўдзельнічаў у мясцовых, у 
парлямэнцкіх выбарах, актыўна 
езьдзіў па краіне, выступаў побач 
з дэмакратычнымі кандыдатамі, 
дэманстраваў, што ў нас сапраўды 
ёсьць шырокая каманда па ўсёй 
краіне. Таму на гэтых выбарах, ка-
нечне, для мяне бліжэй актыўны 
удзел ( у выглядзе каго, мы выра-
шым), а не пасіўны байкот.

Д: Ці ня лічыце вы, што сыход з 
кампаніі самага рэйтынгавага, вя-
домага кандыдата будзе азначаць 
і успрымацца многімі ў краіне і за 
яе межамі як параза ўвогуле ўсяго 
нацыянальна-дэмакратычнага ля-
геру?

М: Не, я так не думаю. Я думаю, 
што ўсё будзе залежыць ад таго, 
як будзе аргумэнтаваны ўдзел ці 
няўдзел, і, па-другое, якая будзе 
наступная дзейнасьць, Таму што 
«выбары», якія зараз адбываюцца, 
гэта, на самой справе, маленькая 
частка вялікай стратэгіі змаганьня 
за краіну.

1 верасня Аляксандр Лукашэнка ўзяў удзел у адкрыцці новай школы ў вёсцы Бараўляны, 
што ў Мінскім раёне. Як гэта было, расказвае маці вучня новай школы Наталля Гарачка.

(працяг. пачатак у №14)

Канкурэнтаздольная бела-
русь. Навукова-тэхнічны пра-
грэс і рэвалюцыя камунікацый 
вымушаюць Беларусь пера-
гледзець свае стандарты якасці, 
метады гаспадарання і месца ў 
міжнародным падзеле працы. Не-
абходна як мага хутчэй правесці 
столькі пераўтварэнняў, колькі 
трэба для таго, каб выкарыстаць 
усе перавагі глабалізацыі і сва-
боднага гандлю:

• фінансавае аздараўленне 
і прамысловая мадэрнізацыя 
беларускіх прадпрыемстваў;

• распаўсюджванне практыкі 
абавязковай атэстацыі 
спецыялістаў для ажыццяўлення 
ліцэнзаванай і сертыфікаванай 
дзейнасці;

• структурная перабудо-
ва і паскоранае абнаўленне 
асноўных фондаў у цяжкай, 
хімічнай, нафтаперапрацоўчай 
і лёгкай прамысловасці, транс-
партным і сельскагаспадарчым 
машынабудаванні;

• укараненне новых метадаў 
арганізацыі вытворчасці, 
кіравання і збыту;

• павелічэнне колькасці 
навукаёмістых вырабаў і развіццё 
высокатэхналагічных галін 
прамысловасці;

• пераход беларускай 
вытворчасці на міжнародныя 

стандарты якасці ISO;
• эфектыўнае выкарыстан-

не фінансавага і аперацыйнага 
лізінгу;

• стымуляцыя развіцця сферы 
паслуг і выхад на новыя замеж-
ныя рынкі.

прадказальная беларусь. Ня-
гледзячы на замежныя крэдыты, 
падтрымку ліквіднасці беларускіх 
банкаў, аперацыі на валютным 
рынку і дэвальвацыю ў студзені 
2009 года, стан нашай банкаўскай 
сістэмы далёкі ад ідэальнага. 
Праграмы прымусовага льготна-
га крэдытавання нерэнтабель-
ных дзяржпрадпрыемстваў ста-
вяць беларускія банкі на мяжу 
выжывання, а паводзіны нашай 
валюты палохаюць нават са-
мых дасведчаных фундатараў. 
Беларускія ўлады не маюць права 
рызыкаваць макраэканамічнай 
стабільнасцю дзеля дасягненні 
недоўгачасовых эфектаў палітыкі 
«латання дзірак». Моц і канвер-
туемасць нашай валюты павінны 
стаць знакам эканамічнай 
надзейнасці беларускай дзяржа-
вы. Таму я выступаю ЗА:

• развіццё крэдытнага рынка і 
камерцыйных банкаў;

• стварэнне Агенцтва 
фінансавага развіцця, якое 
будзе займацца ўскосным 
датаваннем беларускіх 
дзяржпрадпрыемстваў;

• узмацненне незалежнасці 

Нацыянальнага банка і вылучэн-
не нізкага ўзроўню інфляцыі ў 
якасці галоўнай мэты манетарнай 
палітыкі;

• раўнавагу плацёжнага балансу 
і ліквідацыю дзяржаўнага доўгу 
(неабходна ўнесці ў Канстытуцыю 
папраўку, якая забараняе пры-
няцце парламентам дэфіцытнага 
бюджэту);

•актывізацыю аднаўзроўневага 
іпатэчнага крэдытавання, 
развіццё рынка страхавых паслуг 
і электронных плацяжоў;

• правядзенне грашовай 
рэформы і ўтрыманне стабільнага 
валютнага курсу.

Дзелавая беларусь. 
З‘яўляючыся прыхільнікам анга-
жавання беларускіх грамадзян у 
працэс прыватызацыі дзяржаўнай 
уласнасці, я агітую ЗА:

• р а с п р а ц о ў к у 
заканадаўчай базы для функцыя-
навання беларускага фондавага 
рынка і актывізацыю беларускіх 
біржаў;

• развіццё інвестыцыйных 
фондаў і фінансавых інстытутаў, 
якія забяспечваюць мабілізацыю, 
эфектыўнае засваенне і 
ўзбуйненне беларускага капіталу, 
для правядзення паступо-
вай грашовай прыватызацыі 
неэфектыўных сектараў 
эканомікі;

• стварэнне ўмоў для 
ўключэння шырокіх слаёў 
насельніцтва ў працэс акцыяна-
вання беларускай эканомікі па 
сродкам пенсійных і страхавых 
фондаў.

(Працяг будзе)

обЪявЛЕНиЕ              
Дополнительный заработок. Не 
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